
 

З А П И С Н И К 

            са  XII редовне седнице Научног већа Института за биолошка истраживања "Синиша 

Станковић" – Института од националног значаја за Републику Србију, одржане дана 30.01.2025. 

године у Малој сали Института, са почетком у 10 часова. 

 

Од укупно 30 чланова Већа, седници присуствујe 24 чланa. 

Седници присуствују следећи чланови: др Благојевић Душко, науч. саветник; др Војновић 

Милутиновић Данијела, науч. саветник; др Ђикановић Весна, науч. саветник; др Ђорђевић Ана, 

науч. саветник; др Илијин Лариса, науч. саветник; др Јојић Вида, науч. саветник; др Коларевић 

Стоимир, научни саветник; др Мијатовић Сања, науч. саветник; др Милер Марко, в.н. сарадник; др 

Мирков Ивана, науч. саветник; др Михаиловић Мирјана, науч. саветник; др Мишић Данијела, науч. 

саветник; др Несторовић Наташа, науч. саветник; др Оташевић Весна, науч. саветник; др Павловић 

Слађан, науч. саветник; др Пауновић Момир, науч. саветник; др Петковић Бранка, науч. саветник; 

др Пешић Милица, науч. саветник; др Савковић Урош, в.н. сарадник; др Саксида Тамара науч. 

саветник др Стојановић Ивана, науч. саветник др Тарасјев Алексеј, науч. саветник; др Филиповић 

Бранко, науч. саветник и др Шилер Бранислав, науч. саветник. 

Седници не присуствују следећи чланови: др Будински Ивана, в.н. сарадник; др Вуков 

Тања, науч. саветник; др Гламочлија Јасмина науч. саветник; др Давидовић Слободан, в.н. сарадник; 

др Зоговић Невена, нaуч. саветник и др Перић Матаруга Весна, науч. саветник. 

 

 

За ову седницу предлажем следећи 

 

 

Д  Н  Е  В  Н  И      Р  Е  Д 

 

1. Усвајање записника са XI редовне седнице Научног већа; 

 

2. Усвајање записника са VI ванредне седнице Научног већа; 

 

3. Утврђивање предлога за стицање научног звања: 

- др Наташа Томашевић Коларов – научни саветник; 

- др Јелена Божуновић – виши научни сарадник; 

- др Ирена Јовановић Мацура – научни сарадник. 

 

4. Покретање поступка за избор у научно звање: 

- др Олга Костић – научни саветник; 

- др Жељко Павковић – виши научни сарадник; 

- др Горан Живановић – научни сарадник. 

*др Милан Драгићевић – научни саветник 

*др Саша Василијић – научни саветник 

*др Сузана Станисављевић – виши научни сарадник 

*др Данијел Пантелић – виши научни сарадник 

 

5. Покретање поступка за реизбор у научно звање: 

- др Дејан Стојановић – виши научни сарадник. 

 

6. Покретање поступка за избор у стручно звање: 

- Катарина Милошевић – виши стручни сарадник 

 

7. Одобравање захтева за учешће на научним пројектима, скуповима, обављање  



студијских боравака и специјализација; 

 

8. Обавештења; 

 

9. Разно.                 

                                  

Др Ана Ђорђевић, заменик председника Научног већа, отворила је XII редовну седницу 

Научног већа, утврдила да постоји кворум за рад и одлучивање и обавестила чланове Већа да 

постоји потреба да се изврши измена и допуна дневног реда, а везано за покретање поступка за 

избор у научно звање неколико истраживача. Након ове констатације чланови Научног већа 

једногласно су усвојили дневни ред са предложеном изменом. 

 

 I 

Чланови Научног већа једногласно су усвојили записник са XI редовне седнице Научног 

Већа кoja je oдржанa 27.12.2024. године. 

 

II 

Чланови Научног већа једногласно су усвојили записник са VI ванредне седнице Научног 

Већа кoja je oдржанa 16.01.2025. године. 

 

III 

У складу са важећим прописима и општим актима Института, спроведен је поступак за 

стицање научног звања: 

* научни саветник за: 

- др Наташу Томашевић Коларов, истраживача у Одељењу за еволуциону биологију. 

На основу постигнутих резултата у научноистраживачком раду као и увида у реферат – 

извештај о кандидату, једногласно је донета одлука да се кандидат предложи за стицање траженог 

звања. Усвојен предлог за стицање научног звања биће упућен са потребном документацијом 

надлежном матичном научном одбору и Комисији за стицање звања Министарства науке, 

технолошког развоја и иновација Републике Србије. 

* виши научни сарадник за: 

- др Јелену Божуновић, истраживача у Одељењу за физиологију биљака. 

На основу постигнутих резултата у научноистраживачком раду као и увида у реферат – 

извештај о кандидату, једногласно је донета одлука да се кандидат предложи за стицање траженог 

звања. Усвојен предлог за стицање научног звања биће упућен са потребном документацијом 

надлежном матичном научном одбору и Комисији за стицање звања Министарства науке, 

технолошког развоја и иновација Републике Србије. 

* научни сарадник за: 

- др Ирену Јовановић Мацура, истраживача у Одељењу за неуробиологију. 

На основу постигнутих резултата у научноистраживачком раду као и увида у реферат – 

извештај о кандидату, једногласно је донета одлука да се кандидат предложи за стицање траженог 

звања. Усвојен предлог за стицање научног звања биће упућен са потребном документацијом 

надлежном матичном научном одбору Министарства науке, технолошког развоја и иновација 

Републике Србије. 

Др Невена Зоговић је у писаној форми доставила своја запажања везана за поједине 

реферате-извештаје о кандидатима, који су достављени председницима комисија. 

 

IV 

Разматран је и једногласно усвојен предлог за покретање поступка и образовање комисије 

за стицање научног звања: 

*научни саветник за: 



- др Олгу Костић, истраживача у Одељењу за екологију; КОМИСИЈА у саставу: 

председник др Павле Павловић – научни саветник ИБИСС; чланови: др Мирослава Митровић – 

научни саветник ИБИСС, проф. др Оливера Кошанин – Пољопривредни факултет Универзитета у 

Београду и др Снежана Јарић – научни саветник ИБИСС. 

*виши научни сарадник за: 

- др Жељка Павковића, истраживача у Одељењу за  неуробиологију; КОМИСИЈА у 

саставу: председник др Ивана Бјелобаба – научни саветник ИБИСС; чланови: др Јелена Ћирић – 

виши научни сарадник ИБИСС и др Милош Митић – виши научни сарадник Институт за нуклеарне 

науке „Винча“. 

*научни сарадник за: 

- др Горана Живановића, истраживача у Одељењу за еволуциону биологију; КОМИСИЈА 

у саставу: председник др Алексеј Тарасјев – научни саветник ИБИСС; чланови: др Јелка Црнобрња 

Исаиловић – научни саветник ИБИСС и проф. др Предраг Симоновић – Биолошки факултет 

Универзитета у Београду. 

*научни саветник за: 

- др Милана Драгићевића, истраживача који није запослен у Институту; КОМИСИЈА у 

саставу: председник др Јелена Савић – научни саветник ИБИСС; чланови: др Урош Гашић – 

научни саветник ИБИСС и др Ивица Димкић – научни саветник Биолошког факултета Универзитета 

у Београду. 

*научни саветник за: 

- др Сашу Василијића, истраживача који није запослен у Институту; КОМИСИЈА у 

саставу: председник др Ђорђе Миљковић – научни саветник ИБИСС; чланови: академик др 

Миодраг Чолић и др Мирјана Димитријевић – научни саветник ИБИСС. 

*виши научни сарадник за: 

- др Сузану Станисављевић, истраживача у Одељењу за имунологију; КОМИСИЈА у 

саставу: председник др Ђорђе Миљковић – научни саветник ИБИСС; чланови: др Мирјана 

Димитријевић – научни саветник ИБИСС и др Немања Јовичић – ванредни професор Факултета 

медицинских наука Универзитета у Крагујевцу. 

*виши научни сарадник за: 

- др Данијела Пантелића, истраживача у Одељењу за физиологију биљака; КОМИСИЈА у 

саставу: председник др Снежана Милошевић – научни саветник ИБИСС; чланови: др Дијана 

Крстић Милошевић – научни саветник ИБИСС и др Душица Јаношевић – ванредни професор 

Биолошког факултета Универзитета у Београду. 

 
V 

Разматран је и једногласно усвојен предлог за покретање поступка и образовање комисије 

за реизбор научног звања: 

*виши научни сарадник за: 

- др Дејана Стојановића, истраживача који није запослен у Институту; КОМИСИЈА у 

саставу: председник проф. др Срећко Ћурчић – Биолошки факултет Универзитета у Београду; 

чланови: др Лариса Илијин – научни саветник ИБИСС и др Милена Влаховић – научни саветник 

ИБИСС. 

 

VI 

Разматран је и једногласно усвојен предлог за покретање поступка и образовање комисије 

за избор у стручно звање: 

*виши стручни сарадник за: 

- др Катарину Милошевић, истраживача у Одељењу за неуробиологију; КОМИСИЈА у 

саставу: председник проф. др Срећко Ћурчић – Биолошки факултет Универзитета у Београду; 

чланови: др Лариса Илијин – научни саветник ИБИСС и др Милена Влаховић – научни саветник 

ИБИСС. 

 



 

VII 

Научно веће једногласно је подржало научну оправданост и дало сагласност за одсуство 

следећим истраживачима: 

1. др Весни Ђикановић, научном саветнику у Одељењу за хидроекологију и заштиту вода  

Института, у периоду од 02.02.2025. године до 05.02.2025. године, ради учешћа на припремном 

састанку (Kik of meeting) у вези са планираним активностима пројекта ADRIPLAST (Interreg VI-B 

IPA Adriatic Ionian 140 (Project number IPA-ADRION00140) – Adriatic Sea and plastic and microplastic 

pollution from freshwaters – an Adrion territorial challenge), који се одржава на Универзитету у Ферари, 

Ферара, Република Италија. 

2.  др Смиљи Праћер, научном сараднику у Одељењу за неуробиологију Института, у периоду  

од 04.02.2025. године до 08.02.2025. године, ради учешћа на конгресу „2nd Forum on Fermented 

Foods-3F“ у својству вође радне групе у оквиру PIEMENTO Cost akcije CA20128 и председавајућег 

члана у сесији под називом: „Health promoting effects of Fermented Foods“, који се одржава у Малаги, 

Краљевина Шпанија. 

3. Николи Стаменковићу, истраживачу приправника у Одељењу за физиологију биљака  

Института, у периоду од 31.03.2025. године до 02.04.2025. године, ради учешћа на међународном 

конгресу под називом: „Plants 2025: From Seeds to Food Security“, на којем ће учествовати са радом 

под називом: „The effects of salinity stress on total phenolic, flavonid, and hydroxycinnamic acid content 

and antioxidative capacity of centaury (Centaurium erythraea Rafn) shoots and roots grown in vitro“, a 

који се одржава у Барселони, Краљевина Шпанија. 

4. др Види Јојић, научном саветнику у Одељењу за генетичка истраживања Института, у  

периоду од 31.03.2025. године до 04.04.2025. године, ради учешћа на међународном научном скупу 

IX European Congress of Mammalogy који се одржава у Патрасу, Република Грчка. 

5. др Вањи Бугарски-Станојевић, вишем научном сараднику у Одељењу за генетичка  

истраживања Института, у периоду од 31.03.2025. године до 04.04.2025. године, ради учешћа на 

међународном научном скупу IX European Congress of Mammalogy који се одржава у Патрасу, 

Република Грчка. 

6. Марку Ђокићу, истраживачу сараднику у Одељењу за генетичка истраживања Института, у  

периоду од 31.03.2025. године до 04.04.2025. године, ради учешћа на међународном научном скупу 

IX European Congress of Mammalogy који се одржава у Патрасу, Република Грчка. 

7. Алекси Рончевићу, истраживачу сараднику у Одељењу за генетичка истраживања   
Института, у периоду од 31.03.2025. године до 04.04.2025. године, ради учешћа на међународном 

научном скупу IX European Congress of Mammalogy који се одржава у Патрасу, Република Грчка. 

 
VIII 

Др Ана Ђорђевић отворила је ову тачку дневног реда и дала реч др Мирјани Михаиловић, 

директору Института која је чланове Научног већа обавестила о следећем: 

- Извештај о раду Института за 2024. годину и План рада Института за 2025. годину  

достављени су Министарству науке, технолошког развоја и иновација Републике Србије и сходно 

томе се очекује и пописивање уговора о финансирању научноистраживачког рада за 2025. годину 

са ресорним Министарством; 

- 6. и 7. фебруара је најављена редовна посета Светске банке у оквиру SAIGE пројекта. 

Такође, др Мирјана Михаиловић, директор Института је чланове Научног већа обавестила о 

активностима Универзитета у Београду, Заједнице института Србије и Синдиката науке, имајући у 

виду чланство Института и представника Института у истим и то: 

- Универзитет у Београду кроз проширени Ректорски колегијум (којег чине ректор, 4  

проректора, декани 31 факултета, 11 директора института и председници Већа групација) је својим 

саопштењима подржао захтеве студената, апелујући на надлежне институције да испуне захтеве 

студената у што краћем року, обавезу реализације наставе и провере знања на факултетима у оквиру 

Универзитета у Београду чим се за то стекну услови, државни органи стану у заштиту свих 

студената, наставника, сарадника и истраживача и осудио све облике напада на телесни интегритет, 



част, углед и слободу деловања чланова академске заједнице, да би 24.01.2025. године позвао све 

запослене да у петак 24.01.2025. године сви запослени пруже подршку студентима обуставом рада 

у току дана. 

- Председништво Заједнице института Србије је подржало захтеве студената, као део њихове  

бриге за општу добробит друштва, академске слободе и доминацију културе и знања, сматрајући да 

је сваки вид насиља над студентима, насиље над читавом академском заједницом и очекујући да 

државне институције, у чијој је надлежности испуњење студентских захтева одреагују брзо и 

ефикасно у правцу њиховог испуњења. 

- Председништво Синдиката науке је донело одлуку да се 24.01.2025. године уђе у једносатну  

обуставу рада у знак подршке студентским захтевима, уз поштовање свих важећих законских и 

процедуралних оквира. 

Др Мирјана Михаловић је обавестила чланове Већа да је у континуитету одржавала састанке  

са руководиоцима одељења обавештавајући их о свим активностима у вези са актуелним блокадама 

факултета, као и да је у 12,00 часова заказан нови састанак проширеног Ректорског колегијума. 

Др Алексеј Тарасјев је обавестио чланове Већа да је као члан Савета Универзитета у 

Београду дана 24.01.2025. године обавестио Гордану Бојовић, секретара Савета Универзитета у 

Београду о чињеници да неће учествовати на седници Савета која је заказана истог дана, а у складу 

са саопштењем проширеног Ректорског колегијума којим се пружа подршка студентима 

обустављањем рада 24.01.2025. године. Овај став др Тарасјева резултирао је одлагањем седнице 

Савета Универзитета у Београду.  

Др Тамара Саксида је обавестила чланове Већа да су научна друштва Србије и то: Друштво 

за неуронауке Србије, Српско биолошко друштво, Српско биохемијско друштво, Српско друштво 

за молекуларну биологију, Српско еволуционо друштво, Српско друштво за екстрацелуларне 

везикуле, Српско друштво за митохондријалну и слободно-радикалску физиологију и Друштво 

имунолога Србије, издали заједничко саопштење у коме дају подршку захтевима студената. 

Др Момир Пауновић је, у својству председника Одбора за издавачку делатност Института,  

обавестио чланове Већа да је завршена публикација Фауна дневних лептира Косова и Метохије, 

аутора проф. др Предрага Јакшића и да ће бити објављена у електронском облику. 

 

IX 

Др Ана Ђорђевић је отворила ову тачку дневног реда и дала реч др Мирјани Михаиловић, 

директору Института која је чланове Већа подсетила на активности Института у контактима са 

ресорним министарством, надлежнима за BIO4, SAIGE и Светске банке у којима је јасно истицано 

да се Институт превасходно бави основним истраживањима не одричући се свих потенцијала 

везаних за трансфер технологије и да активно учествује у свим активностима везаним за BIO4. 

Др Михаиловић је истакла да су институције у оквиру којих делује Институт (Универзитет 

у Београду и Заједница института Србије) прве реаговале на захтеве студената и да је проширени 

Ректорски колегијум Универзитета у Београду дао иницијативу да се у циљу јединственог деловања 

свих чланица Универзитета у Београду, сва обавештења Универзитета у Београду поставе на 

друштвене мреже чланица, како би запослени у чланицама и јавност били благовремено 

информисани о свим активностима и саопштењима. Сва обавештења Универзитета у Београду су 

постављена на друштвене мреже Института. 

Др Душко Благојевић је предложио да Научно веће подржи став који гласи: „Научно веће 

Института за биолошка истраживања „Синиша Станковић“ од самог почетка подржава оправдане 

захтеве студената, те одлуке и ставове својих кровних институција, Проширеног ректорског 

колегијума Универзитета у Београду и Председништва Заједнице института Србије, у чијем 

доношењу су учествовали и чланови нашег Института“. 

У дискусији поводом подршке овом ставу учествовали су: др Душко Благојевић, др Урош 

Савковић, др Ана Ђорђевић, др Наташа Несторовић, др Момир Пауновић и др Бранка Петковић и 

током дискусије је истакнуто следеће: 

- да постоје две кључне одреднице везане за давање подршке студентима: институционална и  

лична; 



- да је Институт веома препознатљив код студената и колектив Института је јединствен у  

давању подршке присуством на скуповима и давању донација; 

- да постоји иницијатива за личним изјашњавањем запослених коју један број запослених  

сматра легитимним, а други да је непотребан имајући у виду постојање институционалне подршке 

и чињеницу да би након спровођења личног изјашњавања настале последице које би могле да угрозе 

колектив; 

- да постоји  потреба запослених који нису чланови Научног већа за формалнијом подршком  

студентима али и да није довољно препознато да Институт даје формалну подршку кроз званично 

изјашњавање руководства у оквиру кровних институција као што су проширени Ректорски 

колегијум Универзитета у Београду и Заједница института Србије па је неопходно да сви буду 

упознати са званичним ставом Научног већа. 

Након дискусије, сви чланови Научног већа једногласно су подржали текст: „Научно веће 

Института за биолошка истраживања „Синиша Станковић“ од самог почетка подржава оправдане 

захтеве студената, те одлуке и ставове својих кровних институција, Проширеног ректорског 

колегијума Универзитета у Београду и Председништва Заједнице института Србије, у чијем 

доношењу су учествовали и чланови нашег Института“, који ће бити саставни део записника и 

усвојен на наредној седници Научног већа. 

Др Урош Савковић је дао предлог да се наведени текст одмах након завршене седнице 

Научног већа објави путем мејлинг листе на којој се налазе сви запослени у Институту, а у циљу 

што бржег обавештавања запослених о званично изгласаном ставу Научног већа Института. Овај 

предлог сви чланови Научног већа једногласно су прихватили. 

 

*               *              * 

 

Седница је завршена у 11,20 часова.                                                                                               

 

                        Записничар                                                                 заменик председника Научног већа 

                    Дубравка Заилац                                                                          Др Ана Ђорђевић 


